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gionalne spotkania pozwalają na ści
ślejszą integrację adwokatury rzeszow
skiej.

6. S z k o l e n i e  a p l i k a n t ó w  
a d w o k a c k i c h .  W roku szkolenio
wym 1975/1976 rozpoczęto trzyletni 
cykl w zakresie szkolenia aplikantów 
adwokackich.

Doświadczenia ubiegłych lat, jak rów
nież ostatnie wyniki egzaminów adwo
kackich wskazują na potrzebę poświę
cenia więcej czasu na metodykę pracy 
zawodowej adwokata, jak również na 
zagadnienia z ustroju adwokatury. W 
związku z itym Rada zobowiązała wy
kładowców do wzmożenia wysiłków w 
celu uzupełnienia szkolenia prowadzo
nego w zespołach przez pogłębienie 
wśród aplikantów wiedzy dotyczącej 
samorządu adwokatury i jego działal
ności, a w szczególności form działa
nia oraz zagadnień związanych z me
todyką pracy.

W bieżącym roku szkoleniowym na
leży zwrócić uwagę na takie zagad
nienia, jak wymowa sądowa, przygo
towanie się adwokata do wystąpień w 
sprawach cywilnych i karnych, sposób 
i technika badania akt oraz innego ma
teriału potrzebnego do właściwego 
prowadzenia sprawy, a także na po
trzebę korzystania z odpowiednich po
mocy ze strony biegłych, ekspertów 
czy też innych przedstawicieli zawo
dów, których opinii zasięga sąd w 
czasie procesu.

Aplikanci będą musieli zapoznać się 
szczegółowo ze stroną manipulacyjną 
biura zespołu, z techniką prowadzenia 
kart rejestracyjnych, repertoriów, 
księgowości itp., gdyż tylko taka for
ma szkolenia może im zapewnić nale
żyte przygotowanie do zawodu.

Wprowadza sdę również — na szer
szą skalę — wypracowania pisemne 
z różnych dziedzin praktyki adwokac
kiej ze szczególnym zwróceniem uwa
gi na formę sporządzanych pism pro
cesowych, środków prawnych itp. Ap
likanci mają uczęszczać również na se
minaria doktoranckie, które są także 
jedną z zasadniczych form kształcenia 
zawodowego aplikantów, z zastrzeże
niem przy tym, że uczestnictwo w 
tych seminariach jest obowiązkowe.

7. A d w o k a t u r a  k r o ś n i e ń- 
s k a. W związku z powstaniem woje
wództwa krośnieńskiego zmieniła 
swój rejon działania również adwoka
tura krośnieńska. W perspektywie po
wstania Sądu Wojewódzkiego w Kroś
nie poszerzył się skład osobowy Zes
połu Adwokackiego w Krośnie, które
go kierownikiem jest adw. Augustyn 
Ostafil. Dzięki niespożytej eneregii o- 
raz dużej inicjatywie doprowadził on 
do tego, że Zespół posiada dostatecz
nie reprezentacyjny lokal, którego re
mont i wyposażenie kosztem kilkuset 
tysięcy złotych zostało dokonane dzięki 
dużym dotacjom ze strony NRA i Ra
dy Rzeszowskiej. Znana ze swoich tra
dycji postępowych adwokatura kroś
nieńska reprezentuje wysoki poziom, 
a jej działalność społeczna i politycz
na została wykorzystana obecnie w 
związku z kreowaniem nowych władz, 
urzędów i instytucji szczebla woje
wódzkiego w Krośnie.

Miejscowi adwokaci udzielali — na 
życzenie nowych władz — wszech
stronnej pomocy, a dzięki swemu do
świadczeniu pomogli rozwiązać szereg 
problemów i trudności, wobec których 
stanęły nowe władze w tym' regionie.

Opr. adw. Mieczysław Cincio

I z b a  s z c z e c i ń s k a

1. W dniu 6 grudnia br. odbyło się 
spotkanie członków Izby z kierowni
kiem Ośrodka Badawczego Adwoka

tury adw. Witoldem Bayerem, pod
czas którego zaproszony gość wygło
sił prelekcję na temat: Prace Ośrod-
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ka Badawczego Adwokatury i dch zna
czenie dla izb i adwokatów.

Po prelekcji wywiązała się dysku
sja, której uczestnicy ocenili pozyty
wnie dotychczasowe osiągnięcia Oś
rodka oraz podkreślili trafność dal
szych zamierzeń i proponowanych 
przedsięwzięć. Podkreślono koniecz
ność zapewnienia Ośrodkowi odpowie
dniej bazy materialnej i właściwych 
do zadań środków finansowych.

2. W wykonaniu uchwały Zgroma
dzenia Delegatów Izby Rada Adwo
kacka powołała Sekcję Prawa Mors
kiego, skupiającą kolegów-adwokatów 
zainteresowanych problematyką prawa 
morskiego.

W dniu 5 grudnia br. odbyło się 
inauguracyjne posiedzenie członków 
sekcji. Przewodniczącym sekcji wybra
ny został adw. Jacek Siedlecki.

adw. Z.J.

I z b a  w r o c ł a w s k a

Zgodnie z uchwałą Naczelnej Rady 
Adwokackiej o utworzeniu nowych izb 
adwokackich, Rada Adwokacka we 
Wrocławiu i dziekan tejże Rady po
czynili stosowne kroki w celu zapew
nienia prawidłowej działalności no
wej Izby wałbrzyskiej, która obejmuje 
dwa województwa: wałbrzyskie i je
leniogórskie. Izba ta jest największą 
z nowo utworzonych, liczy bowiem 148 
adwokatów.

Należy zaznaczyć, że członkowie tej 
izby znani są ze szczególnie szerokie
go udziału w życiu społecznym swo
ich regionów.

Można tu tylko przykładowo przy
pomnieć, że m. in. adw. Tadeusz Rzę
sista, wieloletni działacz społeczny z Je
leniej Góry,'odznaczony został nieda
wno Krzyżem Kawalerskim Orderu 
Odrodzenia Polski, a adw. Bronisław 
Lichtański z Wałbrzycha został wy
brany przewodniczącym Wojewódzkie
go Komitetu Stronnictwa Demokraty
cznego w Wałbrzychu i wiceprzewod
niczącym Wojewódzkiej Rady Narodo
wej w Wałbrzychu.

Te dwa podane wyżej wyróżnienia 
naszych kolegów nie wyczerpują c- 
czywiście ożywionej działalności społe
cznej rozwijanej przez całą adwokatu
rę Izby wałbrzyskiej w swoim środo
wisku. Niemal każdy z kolegów pełni 
odpowiedzialne funkcje społeczne, u- 
gruntowując w środowisku wysoką o- 
pinię o adwokaturze.

Należy podkreślić, że zasadnicze pra
ce organizacyjne w nowej Izbie prze
prowadził powołany przez dziekana 
Rady Adwokackiej we Wrocławiu 
adw. dra Zygmunta Ziembę pełnomoc
nik adw. Marian Kuskowski z Jeleniej 
Góry. Adw. M. Kuskowski, członek 
Rady Adwokackiej we Wrocławiu od 
wielu kadencji, także jej były wice
dziekan, mający nie od dziś ugrunto
wany autorytet w środowisku adwoka
tury dolnośląskiej, z ogromnym po
święceniem zajął się pracami organi
zacyjnymi związanymi z powstaniem 
nowej Izby.

Powołany pod przewodnictwem po
wszechnie cenionego adw. Stanisława 
Baranowskiego z Wałbrzycha komi
tet wyborczy zaproponował listę kan
dydatów do władz samorządowych, 
która spotkała się z pełną aprobatą 
delegatów, na co wskazuje fakt, że 
żadnych kandydatów z sali nie zgło
szono.

Zgromadzenie Delegatów Izby wał
brzyskiej odbyło siię w dniu 15 listo
pada 1975 r.

Podkreślić na wstępie należy znacz
ną pracę organizacyjno-polityczną ad
wokatów członków partii. Na zebra
niu przed Zgromadzeniem Delegatów, 
na którym był obecny przedstawiciel 
Komitetu Wojewódzkiego Partii w 
Wałbrzychu tow. Stokłosa, koledzy ad
wokaci członkowie partii ustalili pro
gram wyborczy oraz z pełną powagą


